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1. Dagordning 
 
1. Kongressens öppnande 

2. Val av kongressordförande 

3. Val av kongressekreterare 

4. Val av två justerare/rösträknare 

5. Upprop och fastställande av röstlängd 

6. Fastställande av dagordning 

7. Fråga om kongressens behöriga utlysande 

8. Presentation av styrelsens verksamhetsberättelse 

9. Presentation av årsredovisningen 

10. Revisorernas berättelse 

11. Beslut om styrelsens ansvarsfrihet för den gångna verksamhetsperioden 

12. Behandling av styrelsens proposition och inkomna motioner 

13. Fastställande av verksamhetsplan 

14. Fastställande av budget och medlemsavgift 

15. Val av ordförande och vice ordförande 

16. Val av fem styrelseledamöter och två ersättare 

17. Val av två revisorer och två personliga ersättare för dessa 

18. Val av tre personer till valberedning, varav en sammankallande 

19. Övriga frågor 

20. Kongressens avslutande 
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2. Verksamhetsberättelse 2015 

2.1. Organisation 

Föreningsstyrelse 
Yasmine Larsson, ordförande 
Anna Steele, vice ordförande 
Jenny Grenander, ledamot och internationell sekreterare 
Bengt Hall, ledamot 
Johan Kaluza, ledamot och kassör 
Erik Nordblad, ledamot 
Anders Nordström, ledamot 
Erland Eriksson, ersättare 
Ulla Holm, ersättare 

Revisorer 
 
Ordinarie 
Jessica Semb, auktoriserad revisor 
Magdalena Streijffert, verksamhetsrevisor 
 
Ersättare 
Åsa Dahlgren, personlig ersättare för Jessica Semb 
Inga-Lill Larsson, personlig ersättare för Magdalena Streijffert 

Valberedning  
Rasmus Jonlund, sammankallande 
Eva Ek Josefsson 
Sara Karlsson 

Anställda  
Magnus Simonsson, generalsekreterare, deltid 
Jonas Wikström, kampanjombudsman, deltid, fr.o.m. 2015-11-02 

Lokalavdelningarnas kontaktpersoner 
Anders Johansson, Gotland Fredrik Sollner, Stockholm 
Sverker Frid, Göteborg  Mikael Lindbäck, Umeå 
Anny Berglin, Jämtlands län Ulla Holm, Uppsala 
Helen Carlsson, Jönköping Ulf Gustavsson, Värmland 
Elisabeth Jörgensen, Kristianstad Jenny Bjerkås, Västernorrland 
Bengt Hall, Lund  Mattias Danielsson, Växjö 
Ulf Nilsson, Malmö  Fredric Skargren, Örebro 
Ulf Pilerot, Norrbottens län Bo Eriksson, Östergötland 
Eva Ek Josefsson, Sjuhärad 
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2.2. Kansli 
Föreningens kansli finns på Karlbergsvägen 86 B i Stockholm. Det är ett nationellt 
kansli med arbetsplats för generalsekreteraren och kampanjombudsmannen, men 
fungerar även som möteslokal för lokalavdelningen i Stockholm. Kansliet har varit 
bemannat tre dagar per vecka. 

2.3. Föreningens aktiviteter 

Styrelsens verksamhet 
Styrelsen, som valdes av kongressen 2015, har haft åtta protokollförda 
sammanträden, samtliga i Stockholm. Styrelsens verkställande utskott har haft tre 
protokollförda sammanträden. 
 
Styrelsen fattade under hösten beslut om att ta fram en tydlig strategi för införandet 
av republik. En projektgrupp med medlemmar har rekryterats. Arbetet kommer att 
pågå under hela 2016 med målet att strategin ska lanseras 2017. 

Utskick  
Medlemmarna i föreningen har under år 2015 erhållit e-postutskick varje månad 
samt fyra utskick brevledes; kongresskallelse i februari, medlemstidningen Reform i 
juni och november samt inbetalningskort i december. 

Reform  
Medlemstidningen Reform, som kom ut med sitt första nummer i oktober 2011, 
skickades ut till medlemmarna två gånger under år 2015. 

Debatter och offentliga möten 
Representanter för föreningen har deltagit i ett flertal debatter och andra publika 
möten under det gångna året. 

Webbplats 
Föreningens webbplats (www.repf.se) var cirka sex år gammal och uppfattades som 
föråldrad. Under år 2015 förberedde styrelsen framtagandet av en mer modern 
webbplats, som lanserades i februari 2016 (www.republikanskaforeningen.se). 

Sociala medier 
Föreningens kanaler på sociala medier är viktiga för opinionsbildning. Föreningen 
har en egen sida på Facebook (www.facebook.com/repf.se) med över 42 500 
personer som gillar den och finns på Twitter (www.twitter.com/repf) med cirka 
4 800 personer som följare. Dessutom finns föreningen på Instagram 
(www.instagram.com/repfse) med fler än 900 följare och på Google+ 
(www.google.com/+repfse) med närmare 180 följare. 
 
Vid årsskifte:  2015/2016 2014/2015 2013/2014 2012/2013 
Antal som gillar RepF på Facebook:  41 277 36 773 20 035 13 303 
Antal som följer RepF på Twitter:  4 614 3 869 3 292 
Antal som följer RepF på Instagram: 858 500 
Antal som följer RepF på Google+: 172 150 
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2.4. Lokalavdelningar 
Under år 2015 har antalet lokalavdelningar varit 17 stycken. Styrelsen och 
generalsekreteraren har under året haft löpande kontakt med samtliga avdelningar. 
Aktiva lokalavdelningar är en viktig del i arbetet för att införa republik, men några 
avdelningar uppvisar låg aktivitet och det finns behov av att hitta nya 
kontaktpersoner för dessa. 
 
Styrelsen har bjudit in avdelningarnas kontaktpersoner till verksamhetskonferenser 
vid två tillfällen under året, den 19 april och den 7 november. Dessa konferenser har 
använts för diskutera strategier, verksamhet och aktuella frågor. 

2.5. Unga republikaner 
Den 13 november 2010 höll Unga republikaner sitt konstituerande årsmöte och sedan 
den 23 maj 2013 är Unga republikaner Republikanska föreningens officiella 
ungdomsförbund. Unga republikaner har för närvarande cirka 950 medlemmar. 

2.6. Alliance of European Republican Movements 
Republikanska föreningen tog i början av 2010 initiativ till bildandet av en europeisk 
paraplyorganisation för republikanska rörelser. Alliance of European Republican 
Movements (AERM) formerades formellt i Stockholm den 19 juni 2010. Alliansen 
består av nationella och partipolitiskt obundna organisationer från Belgien, 
Danmark, Nederländerna, Norge, Spanien, Storbritannien och Sverige. 
 
Inom styrelsen har Jenny Grenander varit utsedd till internationell sekreterare. I den 
rollen har hon deltagit i regelbundna telefonkonferenser med övriga internationellt 
ansvariga från organisationerna inom AERM. 
 
AERM håller ett årligt konvent för att utbyta erfarenheter, idéer och 
kampanjstrategier mellan medlemsorganisationerna. År 2015 ägde detta konvent 
rum i Amsterdam, Nederländerna helgen den 24-26 april. Från Republikanska 
föreningen deltog den internationella sekreteraren och generalsekreteraren. 
 
Utöver AERM-konventet har representanter för Republikanska föreningen deltagit 
vid nationella möten arrangerade av de republikanska rörelserna i Danmark och 
Storbritannien. Bland annat talade Jenny Grenander vid en konferens med brittiska 
Republic i Bristol den 11 juli 2015. 
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2.7. Republikanska aktiviteter i riksdagen 
Arbetet för republik i riksdagen har under 2015 resulterat i följande motioner: 
• Demokratiskt vald statschef (2015/16:569) av Hillevi Larsson (S) 
• Kungafamiljen och det svenska statsskicket (2015/16:446) av Teres Lindberg (S) 
• Avskaffande av monarkin (2015/16:717) av Yasmine Larsson m.fl. (S, MP, V, L) 
• Avskaffande av monarkin (2015/16:872) av Sara Karlsson (S) och Lawen Redar (S) 
• Avskaffandet av monarkin (2015/16:1413) av Petter Löberg (S) 
• Ett demokratiskt statsskick (2015/16:2387) av Anna-Lena Sörenson m.fl. (S) 
• Införande av republik (2015/16:2641) av Birgitta Ohlsson (L) och Said Abdu (L) 
 
I motionerna har bland annat följande krav lyfts fram: 
• Att republik bör införas. 
• Att det bör tillsättas en utredning om avskaffande av monarkin. 
• Att göra det svenska statsskicket demokratiskt i verklig mening. 
• Att fasa ut monarkin till förmån för ett demokratiskt statsskick. 
• Att arvsmonarkin ska avskaffas. 
• Att avskaffa monarkin i Sverige. 
• Att Sverige ska ha en demokratiskt vald statschef. 
• Att kungen ska fråntas sin roll som ordförande i Utrikesnämnden. 
• Att utländska ambassadörer ska överlämna sina kreditivbrev hos talmannen. 
• Att utrikesministern ska utfärda utnämningsbreven till svenska konsuler 
utomlands. 
• Att statschefsrollen i förhållande till främmande makt ska utövas av talmannen eller 
statsministern. 
• Att göra kungafamiljen till fria och jämlika svenska medborgare. 
 
Motionen Avskaffande av monarkin (2015/16:717) av Yasmine Larsson m.fl. (S, MP, 
V, L) var historisk då det var första gången som en blocköverskridande motion om 
republik lades fram i riksdagen. Bakom den motionen står riksdagsledamoten och 
ordföranden i Republikanska föreningen Yasmine Larsson (S) samt 
riksdagsledamöterna Maria Weimer (L), Niclas Malmberg (MP) och Mia Sydow 
Mölleby (V). 

2.8. Medlemsantal 
Den 31 december 2015 hade föreningen 10 634 medlemmar, jämfört med 10 132 
medlemmar den 31 december 2014. Föreningen fick 1 373 nya medlemmar under år 
2015, men samtidigt ströks medlemmar som trots påminnelser inte hade erlagt 
medlemsavgiften. Det förekom även att medlemmar avled eller begärde utträde. 
Sammanlagt ökade medlemsantalet under året med 502 personer. 
 
Vid årsskifte: 2015/2016 2014/2015 2013/2014 2012/2013 2011/2012 
Antal medlemmar: 10 634 10 132 10 116 9 676 7 962 
 
I verksamhetsplanen för år 2015 hade kongressen satt som mål att föreningen skulle 
ha fler än 10 000 medlemmar vid årsskiftet. Detta mål var något blygsamt och vi i 
styrelsen är glada att det uppnåddes med råge. 
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2.9. Media 
För att Republikanska föreningens arbete ska bli framgångsrikt är det viktigt att 
skapa opinion för vår sak. Därför behöver vi nå ut så mycket som möjligt i media. Här 
kan både styrelsen och andra medlemmar bidra. Möjligheten att få publicitet för vår 
sak är störst när något händer inom kungahuset. Medias intresse för kungafamiljen 
är nämligen stort, men det handlar framför allt om deras privatliv och festliga 
tillställningar. Den kritiska granskningen lyser i princip med sin frånvaro. Hela 
samhällsdebatten och allmänhetens inställning snedvrids av att så mycket fokus läggs 
på kungligt privatliv och ytligheter och så lite på monarkin som statsskick. Vi har 
därför använt de tillfällen som ges när det mediala intresset kring kungafamiljen är 
som störst för att också väcka frågan om statsskicket. En del av föreningens 
mediearbete har således bestått av att på olika sätt kommentera händelser inom 
kungahuset. 

Pressmeddelanden 
Följande pressmeddelanden har skickats under år 2015: "Sydow Mölleby slutar leda 
republikaner" (3/2), "Yasmine Larsson föreslås leda republikaner" (15/4), "Pehr G 
Gyllenhammar är Årets republikan" (18/4), "Larsson och Steele leder republikaner" 
(19/4), "Republikaner till Amsterdam" (23/4), "SVT går i kungens ledband" (12/6), 
"Prins med ett förutbestämt liv" (15/6), "Brittisk republikan till Stockholm" (31/8), 
"Öppna riksdagen demokratiskt" (14/9), "Medlemsrekord för republikaner" (29/9), 
"SVT + hovet = sant" (9/10), "Alla barn borde vara jämlikar" (15/10), och 
"Republikaner värvar Jonas Wikström från Karriär" (4/11). Pressmeddelandena har 
publicerats på föreningens webbplats och spridits på sociala medier. 

Debattartiklar och insändare 
Republikanska föreningen har synts på debatt- och insändarsidorna runt om i landet 
genom insatser från såväl styrelsen som många andra medlemmar. Länkar till ett 
stort antal debattartiklar har publicerats på föreningens webbplats och delats på 
sociala medier. 

2.10. Sammanfattning av år 2015 
Under året har vi i styrelsen fokuserat på tre områden utöver den ordinarie 
verksamheten. För det första har vi rekryterat och anställt föreningens 
kampanjombudsman Jonas Wikström. Därmed har föreningens personalstyrka 
fördubblats och vår generalsekreterare Magnus Simonsson har fått en kollega. För 
det andra såg vi till att föreningen fick en ny webbplats, som lanserades i början av 
2016. För det tredje har vi i styrelsen sjösatt ett större projekt för att ta fram en ny 
och omfattande strategi för republik. 
 
Dessa förändringar ska stärka föreningens långsiktiga arbete och leda till att vi kan 
utropa republik tidigare än vad som annars skulle vara fallet. De nya satsningarna har 
varit möjliga tack vare att medlemsantalet har ökat och att föreningen därmed har 
fått större ekonomiska resurser. Vi räknar med att föreningen kommer att fortsätta 
utvecklas positivt framöver med den grund vi nu har lagt. 
 
För styrelsen, 
 
Yasmine Larsson 
ordförande 
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3. Årsredovisning 2015 
[För ekonomisk berättelse och ekonomiskt resultat hänvisas till dokumentet 
Årsredovisning för Republikanska föreningen räkenskapsåret 2015.] 

4. Revisionsberättelser 2015 

4.1. Ekonomisk revisionsberättelse 
Rapport om årsredovisningen 
Jag har utfört en revision av årsredovisningen för Republikanska föreningen för 
räkenskapsåret 2015. 
 
Styrelsens ansvar för årsredovisningen 
Det är styrelsen som har ansvaret för att upprätta en årsredovisning som ger en 
rättvisande bild enligt årsredovisningslagen och för den interna kontroll som 
styrelsen bedömer är nödvändig för att upprätta en årsredovisning som inte 
innehåller väsentliga felaktigheter, vare sig dessa beror på oegentligheter eller på fel. 
 
Revisorns ansvar 
Mitt ansvar är att uttala mig om årsredovisningen på grundval av min revision. Jag 
har utfört revisionen enligt International Standards on Auditing och god revisionssed 
i Sverige. Dessa standarder kräver att jag följer yrkesetiska krav samt planerar och 
utför revisionen för att uppnå rimlig säkerhet att årsredovisningen inte innehåller 
väsentliga felaktigheter. 
 
En revision innefattar att genom olika åtgärder inhämta revisionsbevis om belopp 
och annan information i årsredovisningen. Revisorn väljer vilka åtgärder som ska 
utföras, bland annat genom att bedöma riskerna för väsentliga felaktigheter i 
årsredovisningen, vare sig dessa beror på oegentligheter eller på fel. Vid denna 
riskbedömning beaktar revisorn de delar av den interna kontrollen som är relevanta 
för hur föreningen upprättar årsredovisningen för att ge en rättvisande bild i syfte att 
utforma granskningsåtgärder som är ändamålsenliga med hänsyn till 
omständigheterna, men inte i syfte att göra ett uttalande om effektiviteten i 
föreningens interna kontroll. En revision innefattar också en utvärdering av 
ändamålsenligheten i de redovisningsprinciper som har använts och av rimligheten i 
styrelsens uppskattningar i redovisningen, liksom en utvärdering av den 
övergripande presentationen i årsredovisningen. 
 
Jag anser att de revisionsbevis jag har inhämtat är tillräckliga och ändamålsenliga 
som grund för mina uttalanden. 
 
Uttalanden 
Enligt min uppfattning har årsredovisningen upprättats i enlighet med 
årsredovisningslagen och ger en i alla väsentliga avseenden rättvisande bild av 
föreningens finansiella ställning per den 2015-12-31 och av dess finansiella resultat 
för året enligt årsredovisningslagen. Förvaltningsberättelsen är förenlig med 
årsredovisningens övriga delar. 
 
Jag tillstyrker därför att föreningsstämman fastställer resultaträkningen och 
balansräkningen för föreningen.
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Rapport om andra krav enligt lagar och andra författningar 
Utöver min revision av årsredovisningen har jag även utfört en revision av förslaget 
till dispositioner beträffande föreningens vinst eller förlust samt styrelsens 
förvaltning för Republikanska föreningen för räkenskapsåret 2015. 
 
Styrelsens ansvar 
Det är styrelsen som har ansvaret för förslaget till dispositioner beträffande 
föreningens vinst eller förlust, och det är styrelsen som har ansvaret för förvaltningen 
enligt lagen om ekonomiska föreningar. 
 
Revisorns ansvar 
Mitt ansvar är att med rimlig säkerhet uttala mig om förslaget till dispositioner 
beträffande föreningens vinst eller förlust och om förvaltningen på grundval av min 
revision. Jag har utfört revisionen enligt god revisionssed i Sverige. 
 
Som underlag för mitt uttalande om styrelsens förslag till dispositioner beträffande 
föreningens vinst eller förlust har jag granskat om förslaget är förenligt med lagen om 
ekonomiska föreningar. 
 
Som underlag för mitt uttalande om ansvarsfrihet har jag utöver min revision av 
årsredovisningen granskat väsentliga beslut, åtgärder och förhållanden i föreningen 
för att kunna bedöma om någon styrelseledamot är ersättningsskyldig mot 
föreningen. Jag har även granskat om någon styrelseledamot på annat sätt har 
handlat i strid med lagen om ekonomiska föreningar, årsredovisningslagen eller 
föreningens stadgar. 
 
Jag anser att de revisionsbevis jag har inhämtat är tillräckliga och ändamålsenliga 
som grund för mina uttalanden. 
 
Uttalanden 
Jag tillstyrker att föreningsstämman disponerar vinsten enligt förslaget i 
förvaltningsberättelsen och beviljar styrelsens ledamöter ansvarsfrihet för 
räkenskapsåret. 
 
Umeå den 7 april 2016 
 
Jessica Semb, 
auktoriserad revisor 
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4.2. Verksamhetsrevision 
Denna granskning har gjorts i syfte att bedöma om Republikanska föreningens 
verksamhet under det gångna året bedrivits i enlighet med den verksamhetsplan för 
året som kongressen antagit. Granskningen har genomförts så att styrelsen 
uppmanats redogöra för hur man arbetat för att uppnå målen. Styrelsen har, genom 
föreningens generalsekreterare, lämnat utförliga svar på frågorna. Utöver det har 
föreningens protokoll gåtts igenom samt uppföljning av de beslut som togs under 
förra årsmötet. 
 
Av den verksamhetsplan som antogs av kongressen den 18 april 2015 framgår bland 
annat att föreningen har följande mål för verksamhetsåret, fördelade på interna mål, 
externa mål och internationella mål. Vid varje mål anges styrelsens kommentar 
kring hur man arbetat för att uppnå målet, samt min bedömning av om målet 
uppnåtts eller ej. 
 
Typ av mål Kommentar Bedömning 

Interna mål 

Medlemstidningen Reform 
ska utkomma med två 
nummer. Var ej med i den 
ordinarie 
verksamhetsplanen men 
lades till i samband med 
reviderad budget.  

Under 2015 utkom två nummer av 
reform. 

Målet bedöms uppnått. 

Det elektroniska 
nyhetsbrevet Republikanska 
rader ska utkomma varje 
månad. 

Nyhetsbrevet Republikanska rader 
har varje månad skickats ut till 
medlemmarna med undantag från 
juli månad (då det inte fanns något 
att rapportera). 

Målet bedöms uppnått. 

Webbplatsen ska uppdateras 
varje vecka. 

En ny och modern webbsida har 
lanserats under året och har 
uppdaterats regelbundet. Nyheter, 
artiklar och/eller krönikor har 
tillkommit i regel varje vecka och de 
delar som är kopplade till sociala 
medier uppdaterats automatiskt när 
föreningen publicerat något på 
Facebook eller Twitter.  

Målet bedöms uppnått. 

Varje lokalavdelning ska 
erbjudas 10 000 kronor att 
genomföra verksamhet för. 

Varje lokalavdelning har kunnat få 
10 000 kronor för att bedriva 
verksamhet. Få lokalavdelningar har 
dock använt så mycket pengar. Det 
har även gått att äska om ytterligare 
medel för extra satsningar, 
exempelvis Bokmässan. 

Målet bedöms uppnått. 
 
Kommentar: Mot 
bakgrund av att få 
avdelningar sökt medlen 
finns anledning att se över 
hur medlemmar 
engageras, men detta 
finns med i den grupp 
som arbetar med en 
strategi för att uppnå 
målet om republik. 

Ungdomsförbundet Unga 
republikaner ska stöttas 
ekonomiskt.  

Ungdomsförbundet har fått de 
resurser de äskat för – 2 315 kronor.  

Målet bedöms uppnått.  

Föreningen ska ha fler än 
10 000 medlemmar vid 
årsskiftet. 

Medlemsantalet vid årsskiftet var 
10 634 medlemmar. 

Målet bedöms uppnått. 
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Riktlinjer för föreningens 
ekonomihantering ska 
fastställas.  

Riktlinjer fastställdes under 2015, 
redan innan kongressen. De har nu 
också verkställts under året.  

Målet bedöms uppnått.  

Externa mål 

Föreningen ska genom 
styrelsen och medlemmar 
skriva debattartiklar i media. 

Debattartiklar har skrivits 
återkommande.  

Målet bedöms uppnått. 
 
Kommentar: Här är 
målet något oklart då det 
för mig som revisor kan 
tolkas som om att det 
räcker att två artiklar är 
publicerade under året.   

Stödet för republik ska öka 
till 30 procent i opinionen. 
 

Ingen publicerad opinionsmätning 
under år 2015 visade att stödet för 
republik nådde över 30 procent. 
 

Målet bedöms ej uppnått. 
 
Kommentar: För andra 
året i rad har målet inte 
uppnåtts och det kan vara 
klokt att se över detta för 
kommande år. 

Internationella mål 

Representanter för 
föreningen ska närvara vid 
samtliga möten inom 
Alliance of European 
Republican Movements. 
 

Föreningen skickade en delegation 
till Alliance of European Republican 
Movements möten i Amsterdam och 
Bristol under året. Internationella 
sekreteraren har deltagit i de 
telefonmöten som varit.  

Målet bedöms uppnått. 

Styrelsen ska besöka de 
republikanska rörelserna i 
Danmark och Norge. 
 

Föreningen har haft en delegation på 
besök i Köpenhamn men då de inte 
hört något från vår 
systerorganisation i Norge har inget 
besök ägt rum.  

Målet bedöms uppnått. 

 
Utöver verksamhetsplanen antog också årsmötet en motion angående att starta en 
namninsamling för införandet av republik samt att trycka upp dekaler att pryda bilar 
eller andra platser. Styrelsen har fört en diskussion kring frågan om namninsamling 
och anser att det är viktigt att en sådan insats görs på rätt sätt och eventuellt utifrån 
en viss specifik fråga. Därför har namninsamlingen inte startat än men styrelsen 
kommer fortsatt behandla frågan. När det gäller att trycka upp en dekal har ett 
klistermärke tagits fram och tryckts upp. Förutom ovanstående aktiviteter har också 
ytterligare arbete gjorts kring att arbeta mer med frågan i Sveriges riksdag, en 
blocköverskridande motion har skrivits, ett bokprojekt har startats och föreningen 
har anställt en kampanjombudsman. 
 
Sammantaget gör jag bedömningen att Republikanska föreningens styrelse under 
verksamhetsåret bedrivit ett arbete som i hög grad uppnått de verksamhetsmål som 
kongressen fastslagit. Utifrån den granskning jag gjort har jag inte funnit några skäl 
att rikta kritik mot styrelsen. 
 
Stockholm den 4 april 2016 
 
Magdalena Streijffert, 
verksamhetsrevisor 
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5. Proposition 

5.1. Proposition om riktlinjer för valberedningen 
Styrelsen lämnar här ett förslag till kongressen om riktlinjer för valberedningen. 
 
1. Republikanska föreningen är en partipolitiskt obunden organisation med syfte att 
på demokratisk väg införa ett republikanskt statsskick i Sverige. Var och en som 
sympatiserar med föreningens ändamål kan bli medlem. 
 
2. Samtliga medlemmar har närvaro-, yttrande-, förslags- och rösträtt vid 
kongressen, som är Republikanska föreningens högsta beslutande organ. Kongressen 
utser föreningsstyrelse, föreningens revisorer och valberedning. 
 
3. Valberedningen består av tre personer, varav en sammankallande, och väljs för 
tiden fram till nästa kongress. Valberedningen ska presentera förslag till samtliga 
förtroendeposter som ska väljas på kongressen, utöver valberedningen. 
 
4. Valberedningen bör eftersträva en spridning vad gäller geografisk hemvist, kön och 
ålder i sina förslag. 
 
5. Valberedningen ska i sina förslag även beakta att Republikanska föreningen är en 
bred och demokratisk politisk förening som tydligt står bakom principer och 
värderingar som demokrati, öppenhet, jämställdhet och mångfald. 
 
Republikanska föreningens styrelse föreslår kongressen 
att bifalla förslaget till riktlinjer för valberedningen. 
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6. Motioner 

6.1. Motion om medlemsavgiften 
Till: Republikanska föreningens kongress 2016 
Motionär: Roland Thunström, Nacka 
 
Motionen föreslår: 
att medlemsavgiften höjs till 250 kronor från och med 2017. 
 
Bakgrund: Jag tycker det är dags att Republikanska föreningen höjer 
medlemsavgiften till 250 kronor per år. Vi skulle med en höjning med blygsamma 50 
kronor per år, eller fyra kronor per månad, få en intäkt på över en halv miljon kronor. 
Dessa pengar kan vi använda till ett antal annonser i dagstidningarna som ger en 
mycket stor genomslagskraft för allmänheten. Flera föreningar har i dag en 
månadsavgift på 250 kronor eller mera. Några exempel på medlemsavgifter är 
Reumatikerförbundet 250 kronor, Röda Korset 250 kronor, Djurgården ishockey 400 
kronor. 
 
Styrelsens svar: Republikanska föreningen blir en starkare röst i samhällsdebatten 
med fler medlemmar. För att värva nya medlemmar och behålla dem som redan är 
medlemmar måste föreningen ha ekonomiska resurser. Det behövs bland annat för 
att kunna få uppmärksamhet och ha en god medlemsvård. 
 
Vi anser dock att en fortsatt medlemsavgift på 200 kronor är rimlig. Om 
medlemsavgiften höjs till 250 kronor kan fler medlemmar välja att lämna föreningen. 
Styrelsen är därför tveksam till om en avgiftshöjning kommer medföra att intäkterna 
blir större. 
 
Samtidigt finns det medlemmar som kan och vill bidra med mer pengar, exempelvis 
för annonser i dagstidningarna. Vi har med framgång haft insamlingskampanjer för 
detta ändamål och kommer att fortsätta med det. 
 
Republikanska föreningens styrelse föreslår kongressen 
att avslå motionen. 

6.2. Motion om att begränsa antalet riksdagsledamöter i styrelsen 
Till: Republikanska föreningens kongress 2016 
Motionär: Lars Oldne, Bromma 
 
Motionen föreslår: 
att antalet riksdagsledamöter i Republikanska föreningens styrelse 

begränsas till maximalt tre personer. 
 
Bakgrund: Anledningen till denna begränsning är att så lite riksdagsarbete ägnas åt 
republikfrågan. Så länge som inte mer fokus ägnas åt denna fråga bör ledamöter 
väljas som tar större ansvar för föreningens mål, nämligen införandet av republik. 
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Styrelsens svar: I den avgående styrelsen finns endast en sittande riksdagsledamot 
och i valberednings förslag till denna kongress är antalet oförändrat. Vi anser inte att 
det är nödvändigt att reglera antalet riksdagsledamöter i styrelsen, utan vi litar på att 
valberedningen och kongressen kan göra rimliga avvägningar. 
 
Republikanska föreningens styrelse föreslår kongressen 
att avslå motionen. 

6.3. Motion om kongressort och regional organisation 
Till: Republikanska föreningens kongress 2016 
Motionärer: Christina Gezelius, Linköping, Rickard Alling, Linköping, Elisabeth 
Lagvik, Linköping, Bo Eriksson, Klockrike, David Örtenvik, Linköping, Jeanette 
Lundgren, Linköping, Kicki Strid, Kisa, Bengt-Ove Samuelsson, Mantorp, Caréne 
Andersson, Linghem, Irene Keita, Linköping, och Roger Nyström, Kisa 
 
Motionen föreslår: 
1. att styrelsen till nästa kongress lämnar ett förslag på hur föreningens högsta 

beslutande organ kan ambulera mellan olika orter i Sverige. 
2. att styrelsen till nästa kongress lämnar ett förslag på hur föreningen kan ges 

en regional organisation som utser representanter till den centrala 
kongressen och föreslår en tidsplan för hur detta kan genomföras. 

 
Bakgrund: Republikanska föreningen har vuxit till att nu ha över 10 000 
medlemmar. Fortfarande domineras medlemskåren av personer i Stockholm och dess 
närhet. Föreningens högsta beslutande organ är kongressen där alla medlemmar kan 
närvara och delta i besluten. Hitintills har kongresserna hållits i Stockholm och bara 
medlemmar som bor inom pendelavstånd har kunnat närvara utan ekonomiska 
uppoffringar. 
 
I en demokratisk organisation måste alla medlemmar ha lika möjligheter till 
inflytande över beslut och verksamhet. Så länge vi har den nuvarande organisationen 
måste vi öka möjligheterna för alla medlemmar i landet att kunna delta i besluten 
inom föreningen. Ett sätt är att hålla kongresserna på olika orter i landet. 
 
En cirkulation av kongresserna till olika orter i landet kan ge en ökad 
uppmärksamhet åt föreningen. Intresset från stockholmspressen att bevaka 
kongressen och skriva om föreningen har hitintills varit svalt. En kongress utanför 
Stockholm skulle ha större möjlighet att intressera lokalpressen. I synnerhet om man 
förutom de formella kongressförhandlingarna håller ett öppet möte med till exempel 
en paneldebatt om republik eller ett framträdande av någon känd republikan (Årets 
republikan). Ett sådant möte bör marknadsföras så att det blir välbesökt av nya 
presumtiva medlemmar. 
 
På sikt måste föreningen få en starkare regional organisation och en kongress som 
består av representanter valda av de regionala organen. Alla rikstäckande 
demokratiska föreningar, som de politiska partierna och fackföreningarna har en 
sådan organisation. 
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Styrelsens svar: Vi delar helt motionärernas ambition att stärka föreningen i hela 
landet och vi har en vilja att öka spridningen av orter där föreningen genomför 
nationella arrangemang. Hitintills har kongresserna av praktiska skäl förlagts till 
Stockholm. Här finns kansliet och kommunikationsmässigt är Stockholm väl 
tillgängligt för de flesta i Sverige. Det finns också kostnadsskäl. Det som talar för en 
förläggning utanför Stockholm och en form av cirkulation mellan olika regioner är 
rättviseskäl, möjlighet till större uppmärksamhet regionalt och markering av att vi 
finns spridda över landet och att vi vill stärka den regionala organisationen. Ett 
alternativ till att förlägga kongressen till annan ort än Stockholm - och som vi redan 
planerar - är att en av verksamhetskonferenserna, de två tillfällen per år då 
lokalavdelningarnas kontaktpersonen och styrelsen träffas, utlokaliseras. 
 
Hösten 2015 satte vi igång projektet Strategi för republik, som pågår fram till 
kongressen 2017. Projektgruppen ska utarbeta en tydlig och konkret strategi för hur 
införandet av republik ska gå till. De kommer att genomlysa hela organisationen och 
kan komma att föreslå genomgripande organisationsförändringar. Vi vill avvakta 
projektgruppens slutrapport innan vi tar ställning till om föreningen, där varje 
medlem har rösträtt på kongressen, ska ombildas till ett förbund, där enbart ombud 
som valts av regionala organ har rösträtt. 
 
Republikanska föreningens styrelse föreslår kongressen 
1. att avslå motionens första att-sats. 
2. att avslå motionens andra att-sats. 

6.4. Motion om logotyp 
Till: Republikanska föreningens kongress 2016 
Motionär: Peter Fichtel, Uppsala 
 
Motionen föreslår: 
att Republikanska föreningen antar en ny logotyp. 
 
Bakgrund: Vi borde hitta en annan logga som mer beskriver vad vi vill 
åstadkomma. I en positiv bild för mig är inte slutmålet att avskaffa kungahuset eller 
att störta kronan. Går det att hitta ett förslag som visar hur en republik ser ut? 
 
Styrelsens svar: En logotyp ska vara bra på många olika sätt: den ska vara tydlig, 
enkel att använda, fri från andra associationer än de önskade och helst bestå av en 
bild och inte bara text. Den ska förstås också kännas modern och tilltalande. Den 
nuvarande logotypen uppfyller många av de kriterierna. Den är dessutom modig och 
lagom utmanande. Monarkin krossas inte, förbjuds eller störtas – den bara ställs på 
huvudet, och vänds i sin motsats: republiken. Styrelsen förstår tanken med en mer 
"framåtsyftande" logotyp. Diskussionen har förts tidigare. De stora svårigheterna är 
att hitta en bild som allmänheten associerar med republikfrågan och som dessutom 
inte utesluter någon av de alternativa republikmodeller som föreningen beskriver i 
sitt manifest. Det är förstås inte omöjligt, men att anta motionen med dessa 
svårigheter i åtanke vore ett vågspel och fel använda resurser just nu. 
 
Republikanska föreningens styrelse föreslår kongressen 
att avslå motionen. 
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6.5. Motion om måldatum för republik 
Till: Republikanska föreningens kongress 2016 
Motionär: Ulf Bergström, Stockholm 
 
Motionen föreslår: 
1. att Republikanska föreningen ställer sig bakom att verka för ett konkret 

måldatum för införande av republik. 
2. att detta måldatum sätts så tidigt som möjligt enligt grundlagarna, det vill 

säga till 2019, för att öka trycket i frågan, samt att göra det mer konkret. 
 
Bakgrund: Republikansk föreningen bör verka för ett konkret måldatum för att 
Sverige blir till en modern, republik, som de flesta EU-medlemsländer och länder i 
världen redan är, och inför ett rättvist statsskick. Detta måldatum bör sättas till att 
vara 2019. 
 
Motivering: 
• Enbart med ett konkret måldatum, blir Sveriges steg mot att bli republik verkligt. 
• I alla projekt så har man konkreta milstolpar och måldatum, för att ett projekt ska 
bli framgångsfullt och verkligen sker. 
• Därför måste vi även ett måldatum för att genomdriva att Sverige blir republik. Då 
blir frågan hetare och angelägnare för alla. Då finns ett förändringstryck. 
• Har vi inte måldatum riskerar det bli ett allmänt, löst svävande målsättning. 
• För Sveriges del behövs som bekant att riksdagen fattar två beslut med likadant 
innehåll och att det hålls ett allmänt val mellan de två besluten för att ändra en 
grundlag. 
 
Jag föreslår en historisk koppling, då riksdagen beslutade om allmän och lika rösträtt 
för kvinnor och män var den 24 maj 1919 för att ha en demokratisk representation av 
hela folket, att sätta införandet till maj 2019. I sak är det viktigast att ha ett 
måldatum, men den viktigaste signalen är att ha något att konkret arbeta efter. 
 
Styrelsens svar: Hösten 2015 satte vi igång projektet Strategi för republik, som pågår 
fram till kongressen 2017. Projektgruppen ska utarbeta en tydlig och konkret strategi 
för hur införandet av republik ska gå till. Om föreningen ska sätta ett konkret 
måldatum och vilket årtal som i så fall ska gälla är en del av det arbetet. 
 
Republikanska föreningens styrelse föreslår kongressen 
att avslå motionen. 
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6.6. Motion om inrättandet av Republikanska föreningens faktapris 
Till: Republikanska föreningens kongress 2016 
Motionärer: Bengt-Ove Samuelsson, Mantorp, Bo Eriksson, Klockrike, Caréne 
Andersson, Linghem, David Örtenvik, Linköping, Irene Keita, Linköping, Jeanette 
Lundgren, Linköping, Kicki Strid, Kisa, Rickard Alling, Linköping och Roger 
Nyström, Kisa 
 
Motionen föreslår: 
1. att inrätta Republikanska föreningens faktapris för akademiska studier som 

genom saklig genomlysning belyst Sveriges statsskick. 
2. att priset bestäms till sammanlagt 50 000 kronor fördelat på prissummorna 

25 000 kronor, 15 000 kronor och 10 000 kronor. 
3. att vinnare utses av en jury om tre-fem ledamöter, bestående av 

representanter från Republikanska föreningens styrelse och kansli samt 
gärna ett par andra namnkunniga republikaner (de senare måste inte 
nödvändigtvis vara medlemmar i Republikanska föreningen, men ska 
givetvis stödja föreningens värdegrund). 

 
Bakgrund: Republikanska föreningens lokalavdelning i Östergötland föreslår för 
tredje året i rad att föreningen inrättar ett pris för studier som lyfter fram fakta kring 
frågan om republik och monarki, samt bidrar till opinionsbildningen kring Sveriges 
statsskick. De tidigare förslagen har fått engagerat gehör på kongresserna, men 
hittills inte fått majoritet. Invändningen har varit att det som då kallades 
"forskarpris" skulle otillbörligt påverka den fria akademiska forskningen. Det förslag 
som här föreligger är därför omarbetat och förtydligat: 
• Priset delas ut i efterhand, precis som utmärkelsen Årets republikan – detta för att 
inte kunna anklagas för att "beställa" forskning. 
• Benämningen ”forskarpris” ersätts med "Årets republikanska faktapris". 
 
Bakgrunden till förslaget är det höga mediala uppmärksamhetsvärdet i akademiska 
granskningar (av exempelvis den överskattade betydelsen av kunglig 
marknadsföring). Den här typen av studier, med ursprung i högskolor och 
universitet, uppmärksammas ofta stort i massmedia. Detta lyfter i opinionsarbetet 
fram argument och saklig kunskap och bidrar till diskussion kring statsskicket. 
Kostnaden för att inrätta ett pris – vi föreslår totalt 50 000 kronor årligen – är en 
mycket kostnadseffektiv marknadsföring av republikens idé. Summan motsvarar 
exempelvis en trespaltig annons, inte ens en halvsida hög, i Dagens Nyheter. 
Publiciteten kring ett pris kommer att få betydligt mer plats än så, och detta på 
redaktionell plats, i tidningar, i etermedia och på internet. Spridningen, och framför 
allt genomslaget, bör komma att vida överstiga vad vi kunnat få genom annonsering 
för motsvarande kostnad. Budskapet får dessutom genom sitt ursprung en betydligt 
större tyngd än föreningens egenproducerade annonser och debattinlägg. 
Republikanska föreningens lokalavdelning i Östergötland föreslår kongressen att 
bifalla vårt förslag. 
 
Styrelsens svar: Att inrätta Republikanska föreningens faktapris är en variant av 
tidigare förslag om "forskarpris". Sådant förslag har tidigare bedömts påverka den 
fria akademiska forskningen och avslagits. Att belöna i efterhand är naturligtvis 
mindre riskfritt i den bemärkelsen. Om priset får den opinionsbildande roll som 
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förslagsställarna skriver finns ju fortfarande risken att det kan styra forskning i 
framtiden. Ett problem är också att överblicka hela forskningsfältet och det lär 
innebära en hel del arbete för att göra sådana bedömningar. Dessutom bör ju 
forskare och andra som bidragit till att ta fram fakta om statsskicket som positivt 
stödjer vårt arbete för republik också kunna aspirera på utmärkelsen Årets 
republikan. 
 
Det är tveksamt om en disputerad och verksam forskare skulle vilja ta emot ett pris 
från en intresseorganisation på det sättet som föreslås i motionen, även om det är i 
efterhand. Dessutom bedrivs dessvärre mycket begränsad forskning om vårt område 
och vi tror inte det är möjligt att få en forskare att byta fält eller inriktning på grund 
av ett eventuellt mindre faktapris från Republikanska föreningen. Uppsatsstudenter 
däremot är ofta bara tacksamma för uppslag. Styrelsen ska diskutera om det är en idé 
för föreningen att introducera ett uppsatspris som uttalat är riktat till studenter på C- 
eller D-nivå, för att få dem att skriva om republikfrågan. 
 
Republikanska föreningens styrelse föreslår kongressen 
att avslå motionen. 

6.7. Motion om digitala kanaler 
Till: Republikanska föreningens kongress 2016 
Motionär: Magnus Nordén, Solna 
 
Motionen föreslår: 
1. att kongressen ger styrelsen uppdraget att formulera mål kring föreningens 

digitala kanaler. 
2. att kongressen ger styrelsen uppdraget att definiera en strategi för hur 

Youtube-kanalen kan få nytt innehåll i genomsnitt en gång per kvartal 
(eller den frekvens man anser lämplig). 

3. att kongressen ger styrelsen uppdraget att fundera på hur föreningens 
medlemmar kan bidra med digitalt innehåll till kanalerna i högre 
utsträckning än i dag. 

 
Bakgrund: Republikanska föreningen och några av dess lokalavdelningar finns på 
Facebook, Twitter, Google+ och Instagram. Dessutom finns en Youtube-kanal som 
inte uppdateras så ofta. Sociala media / digitala kanaler är inte någon silverkula för 
att nå en förändring av statsskicket, men det är fördelaktigt att vara synlig på olika 
platser. 
 
Föreningen skulle kunna: 
• Komplettera med flickr (och dess grupper så att medlemmar kan dela foton). 
• Komplettera med tumblr. 
• Lägga till feed på våra egna sociala media (rss och/eller atom). 
• Skapa en feed (rss och/eller atom) för externt material som bedöms som intressant 
när det gäller föreningens frågor. 
• Lägga till en wiki under föreningens webbplats. 
• Ta fram statistik för antal besökare per månad för vår webbplats och fundera på ifall 
vi vill ha mål kring det under det kommande året (tekniken finns redan på plats, 
kampanjombudsman Jonas Wikström kan ta fram siffror för hur det ser ut i dag). 
• Komplettera med digitalt forum för medlemmar (som är bättre än Facebook). 
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Styrelsens svar: Den digitala kommunikationen är hårdprioriterad i föreningens 
kampanjarbete. Republikfrågan blir lätt utkonkurrerad av andra politiska frågor, 
även bland våra medlemmar och sympatisörer. Därför måste det vara lätt att hjälpa 
till att sprida våra idéer. Det är det i sociala medier. Vi måste också snabbt vara på 
plats och använda det engagemang som trots allt – under korta perioder – uppstår 
kring frågan. Då är också våra sociala medier-kanaler och webbplatsen helt centrala. 
 
Motionären lyfter många bra idéer, som också är i linje med hur föreningen arbetar. 
Styrelsen antog på sitt möte i februari 2016 en digital strategi där mycket av det som 
motionären efterlyser finns med, bland annat mål för de digitala kanalerna. Att göra 
medlemmar och sympatisörer till medskapare av digitalt innehåll är också prioriterat 
sedan tidigare. Under 2016 kommer alla de digitala kanalerna att ses över, även 
Youtube. 
 
Republikanska föreningens styrelse föreslår kongressen 
1. att anse motionens första att-sats besvarad. 
2. att bifalla motionens andra att-sats. 
3. att bifalla motionens tredje att-sats. 

6.8. Motion om att uppmuntra media 
Till: Republikanska föreningens kongress 2016 
Motionär: Magnus Nordén, Solna 
 
Motionen föreslår: 
att kongressen ger styrelsen uppdraget att ta fram en strategi för hur vi kan 

bli bättre på att uppmuntra media (åtminstone de som finansieras av 
medborgarna, men gärna fler) att rapportera / opinionsbilda kring 
statsskicket på fler sätt än att bara 'ensidigt hylla / göra reklam' för 
monarkin med direktsända dop och liknande, och att fokusera mer på 
vetenskap och forskare i samband med Nobelfestligheterna och mindre 
på vem som har vilka klänningar och smycken. 

 
Bakgrund: De senaste åren har det varit ett par kungliga förlovningar, ett par 
kungliga bröllop och fötts några kungliga bebisar med efterföljande dop. Diverse 
tidningar, radiokanaler och TV har rapporterat mer eller mindre positivt och 
okritiskt, och har oftast inte presenterat några genomtänkta funderingar kring 
statsskicket. De flesta media är aktiebolag och förväntas generera vinst till sina ägare, 
men Sveriges Television / Sveriges Radio finansieras av befolkningen och deras 
uppdrag bör vara att inte rapportera alltför ensidigt om olika fenomen. 
 
Vi som förening borde uppmuntra SVT (Robert Olsson på SVT är programdirektör 
för Samhälle och Nyheter) att visa program som handlar om olika aspekter av det 
nuvarande statsskicket, Torekovskompromissen, bristen på full insyn i hovets 
verksamhet och ekonomi, något om de olika alternativ man kan ersätta monarkin 
med, exempel på hur Republiken Finland fungerar (som ligger nära oss både 
geografiskt och kulturellt) och fler exempel. 
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Styrelsens svar: Styrelsen delar uppfattningen att det är viktigt med en ”positiv” 
strategi gentemot media, som ett komplement till kritik mot hur de bevakar 
kungahuset. Det finns mycket att vinna på att Republikanska föreningen till exempel 
kan få tillfälle att framföra vårt perspektiv när monarkin uppmärksammas. Det är en 
bra idé att ta fram en strategi för hur vi åstadkommer det. 
 
Republikanska föreningens styrelse föreslår kongressen 
att bifalla motionen. 

6.9. Motion om att uppmuntra riksdagsledamöter 
Till: Republikanska föreningens kongress 2016 
Motionär: Magnus Nordén, Solna 
 
Motionen föreslår: 
att kongressen ger styrelsen uppdraget att ta fram en strategi kring hur 

föreningen kan uppmuntra riksdagsledamöter att göra föreningens 
frågor mer synliga i riksdagens arbete genom: 

 • att skriva fler motioner kring förändring av statsskicket. 
 • att opinionsbilda inom det egna partiet kring statsskicket. 
 • att bidra med interpellationer kring statsskicket/monarken när det är 

applicerbart. 
 • att bidra med formuleringar kring statsskick i kommittédirektiv som är 

relevanta. 
 • att samverka över partigränserna med andra riksdagsledamöter som 

man delar åsikter med när det gäller statsskicket. 
 
Bakgrund: Under nuvarande mandatperiod har 24 riksdagsledamöter varit 
delaktiga i republikvänliga motioner. Republikanska föreningen bör uppmuntra fler 
riksdagsledamöter att bidra med motioner kring våra frågor, och gärna mer 
nyanserade motioner än 'allt eller inget'. 
 
Även om vårt primära mål är att avveckla monarkin så finns det förbättringar att göra 
innan vi når dit, exempelvis kring förbättrad insyn i ekonomi och verksamhet, 
religionsfrihet för Bernadotterna, barnkonventionen ska även gälla den yngsta 
generationen Bernadotte, göra statschefen och organisationen kring denna fullt ut 
granskningsbar av relevanta entiteter (riksrevisionen och konstitutionsutskottet med 
flera?) och ge dessa uppdraget att utföra årlig granskning. Vissa kanske uppfattar det 
som Zenos Paradox att dela upp vägen mot mål i flera steg där man halverar den 
återstående vägen, men som jag ser det är det effektivare när det gäller opinion kring 
frågan att visa att man föreslår saker som leder till förändringar. 
 
Styrelsens svar: Motionärens förslag är helt i linje med föreningens och styrelsens 
målsättning. Strävan att förankra republikkravet i Sveriges riksdag sker bland annat 
genom inval av riksdagsledamöter i styrelsen. Nuvarande ordförande har engagerat 
sig genom att driva igenom en fyrpartimotion om republik och planerar seminarier 
om statsskicket inom riksdagen. 
 
Republikanska föreningens styrelse föreslår kongressen 
att bifalla motionen. 
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6.10. Motion om diskussionsunderlag mot partier 
Till: Republikanska föreningens kongress 2016 
Motionär: Magnus Nordén, Solna 
 
Motionen föreslår: 
att kongressen ger styrelsen uppdraget att ta fram en strategi för hur 

föreningen kan arbeta fram förslag till republikmotioner och annat 
material som vi kan ha som diskussionsunderlag med riksdagspartier för 
att öka deras intresse för föreningens frågor, samt hur vi går tillväga för 
att initiera den typen av samtal. 

 
Bakgrund: Under den allmänna motionstiden i riksdagen brukar en handfull 
motioner kring statsskicket lämnas in av olika riksdagsledamöter (dessa finns 
tillgängliga via riksdagens webbplats), men de flesta riksdagspartier har hittills valt 
att inte prioritera frågan. Föreningen borde ta fram underlag (möjligen i form av 
förslag till motioner) som vi kan samtala med riksdagspartierna kring för att öka 
deras intresse för frågan och möjligtvis få några av dom att stödja vissa delmål kring 
reformering av statsskicket. 
 
Styrelsens svar: Det pågår ett arbete inom styrelsen med att arbeta fram ett politiskt 
program där vi sammanfattar de krav vi då och då fört fram i debatten. 
Förhoppningen är bland annat att en sådan sammanställning – där kraven också 
uppdateras och görs mer detaljerade – ska vara ett bra underlag inför kontakter med 
riksdagspartiernas företrädare. Sådana kontakter tas för övrigt regelbundet redan i 
dag. 
 
Republikanska föreningens styrelse föreslår kongressen 
att anse motionen besvarad. 

6.11. Motion om riksmötets öppnande 
Till: Republikanska föreningens kongress 2016 
Motionär: Magnus Nordén, Solna 
 
Motionen föreslår: 
att kongressen ger styrelsen uppdraget att ta fram en strategi för hur vi kan 

opionionsbilda för en reformering av ceremonin kring riksmötets 
öppnande, och för att avveckla monarkens uppdrag inom riksdagen och 
riksmötets öppnande. 

 
Bakgrund: Riksdagen kan betraktas som den främsta symbolen för demokrati inom 
Sverige. Ceremonin för riksmötets öppnande involverar både kungen och en 
riksdagsgudstjänst, och dess grunder finns beskrivna i Riksdagsordningen. Jag skulle 
föredra att öppningsceremonin är en hyllning till demokratin, de mänskliga 
rättigheterna och alla personers lika värde. 
 
Eftersom stat och kyrka är separerade samt att lagstiftning och de mänskliga 
rättigheterna förespråkar religionsfrihet så bör ceremonin dessutom vara neutral när 
det gäller livsåskådningar. 
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Som jag ser det är monarkin en kvarleva från en fördemokratisk tid, och därmed bör 
medlemmar från familjen Bernadotte inte vara inblandade i ceremonin kring 
riksmötets öppnande överhuvudtaget. Dessutom bör statschefen inte ha några 
uppdrag alls inom riksdagsarbetetet (det finns rimligare kandidater för 
ordförandeskap i utrikesnämnden med flera). I den mån statschefen behöver 
information från riksdag eller regering finns redan definierade sätt att hantera det. 
 
Styrelsens svar: Republikanska föreningens målsättning är att avskaffa monarkin 
och därmed också alla de symbolhandlingar som står i strid med ett demokratiskt 
samhälle inbegripet riksmötets öppnande. Riksmötets ceremonier är i sig bra 
exempel på ett förlegat statsskick. Vår opinionsbildning är i första hand inriktad på 
att införa republik, men också i det syftet att peka på de odemokratiska och 
ålderdomliga ritualer som finns till exempel vid riksmötets öppnande. 
 
Republikanska föreningens styrelse föreslår kongressen 
att anse motionen besvarad. 

6.12. Motion om demokratins år 
Till: Republikanska föreningens kongress 2016 
Motionär: Magnus Nordén, Solna 
 
Motionen föreslår: 
att kongressen uppmuntrar de av föreningens medlemmar som är politiskt 

aktiva (eller är aktiva inom media) att lyfta frågan om 'Demokrati-år' 
inom de plattformar där man verkar så att ett sådant år blir av inom en 
närframtid, samt ger styrelsen uppdraget att fundera på vilka aktiviteter 
man kan genomföra inom ramen för det för att opionsbilda kring 
statsskick. 

 
Bakgrund: Under perioden 1917-1921 genomfördes ett par reformer som kan 
betraktas som viktiga för demokratins utveckling i Sverige. Ifall något av de närmaste 
åren utropas till 'Demokratins år' som hundraårsjubileum så skulle det kunna utgöra 
en bra plattform för Republikanska föreningen att föra diskussioner om statsskick. 
 
Styrelsens svar: Styrelsen delar motionärens uppfattningen att ett 
demokratijubileum är ett bra tillfälle att lyfta fram våra argument för republik. 
Styrelsen kommer därför ta med sig motionärens förslag i sitt framtida arbete. 
 
Republikanska föreningens styrelse föreslår kongressen 
att bifalla motionen. 
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6.13. Motion om föreningens image/varumärke 
Till: Republikanska föreningens kongress 2016 
Motionär: Magnus Nordén, Solna 
 
Motionen föreslår: 
att kongressen ger styrelsen uppdraget att ta fram en strategi för hur 

föreningen kan bli mer känd hos de som reflekterar över statsskicket och 
göra oss mer attraktiva för fler potentiella medlemmar och att 
föreningens varumärke ska stärkas under det kommande året. 

 
Bakgrund: Föreningen har i dag (2016) ungefär 11 000 medlemmar, vilket 
motsvarar drygt en promille av landets befolkning. Det innebär att föreningen hittills 
bara attraherat en försvinnande liten bråkdel av de personer som är skeptiska till det 
nuvarande statsskicket i landet. Funderingar man kan ha kring det innefattar: 
 
• Innebär det att majoriteten av landets befolkning inte känner till att Republikanska 
föreningen existerar? 
• Innebär det att de flesta som tycker att monarkin borde avskaffas inte anser att 
föreningen är relevant eller gör ett dåligt jobb kring frågan? 
• Vissa av föreningens medlemmar väljer att inte förnya sitt medlemskap, vad beror 
det på? 
• Vad har de personer som känner till oss men väljer att inte bli medlemmar för 
uppfattning om oss? 
• Vad kan vi göra för att föreningen ska bli mer känd bland de som är intresserade av 
statsskicket? 
• Vad kan vi göra för att föreningen ska uppfattas som ett lockande alternativ för en 
högre andel av de som inte tycker att det nuvarande statsskicket är bra? 
• Tycker de som är skeptiska till det nuvarande statsskicket att det finns mer akuta 
och viktiga frågor i samhället och att man därmed bör prioritera bort frågan om 
statsskicket helt? 
• Borde vi försöka bli mer kända hos de som pluggar samhällsvetenskapliga ämnen på 
universitet och högskolor? Och kanske även de som pluggar journalistik? 
 
Styrelsens svar: Motionären lyfter flera viktiga frågor. Styrelsen anser dock att 
förslaget till att-sats redan är tillgodosett. Styrelsen antog på sitt möte i februari 2016 
en kommunikationsplan för 2016-2017 och en kommunikationsplattform. 
Kommunikationsplattformen är ett redskap för att just stärka varumärket. De 
strategiska frågorna om hur föreningen kan bli mer känd diskuteras också i projektet 
Strategi för republik, som pågår fram till kongressen 2017. 
 
Republikanska föreningens styrelse föreslår kongressen 
att anse motionen besvarad. 



Republikanska föreningens kongress 2016 
 

24 

6.14. Motion om aktivering av medlemmar 
Till: Republikanska föreningens kongress 2016 
Motionär: Magnus Nordén, Solna 
 
Motionen föreslår: 
att kongressen ger styrelsen uppdraget att ta fram en strategi för hur man 

kan hjälpa de lokala avdelningarna att locka fler medlemmar att bli mer 
aktiva kring föreningens frågor. 

 
Bakgrund: Föreningen har ungefär 11 000 medlemmar, och ifall fler av dessa (än i 
dag) lägger lite mer tid (än noll timmar per år) skulle föreningen potentiellt kunna 
göra mycket mer än vad styrelsen, lokalavdelningar runt om i landet, 
generalsekreterare Magnus Simonsson och kampanjombudsman Jonas Wikström 
hinner göra. Ifall exempelvis tusen medlemmar skulle fundera en timme mer på 
statsskicket per månad skulle det innebära 25 arbetsveckors tankekraft per månad 
kring republikfrågan. 
 
Dels kan man tänka sig fler lokala aktiviteter, och dels gör den digitala tekniken att 
geografi har mindre betydelse så man kan tänka sig olika 'Special Interest Groups' 
inom föreningen kring olika aspekter av föreningens frågor. Facebook är inte den 
ultimata plattformen för allt, men det finns fler teknologier därute. 
 
Styrelsens svar: Många medlemmar vill bara stödja föreningen ekonomiskt, men 
många skulle säkert också kunna tänka sig att vara mer aktiva än de är. I 
kommunikationsplanen för 2016-2017 finns det flera aktiviteter som handlar om att 
underlätta för föreningens medlemmar att engagera sig. Det första projektet är att 
skaffa mer kunskap om vilka föreningens medlemmar är och vad de vill med sitt 
medlemskap. Det finns också som mål att stärka lokalavdelningarnas kapacitet för 
kampanjande. Under 2017 kommer en organisations- och kampanjhandbok att tas 
fram. 
 
Republikanska föreningens styrelse föreslår kongressen 
att anse motionen besvarad. 

6.15. Motion om statistik 
Till: Republikanska föreningens kongress 2016 
Motionär: Magnus Nordén, Solna 
 
Motionen föreslår: 
att kongress ger styrelsen uppdraget att ta fram en strategi för hur vi som 

förening kan locka producenter av statistik / opinionsundersökningar att 
lyfta fråga om statsskicket oftare och på mer finmaskigt sätt så att både vi 
och riksdagspartierna kan se mer detaljerat vad befolkningen tycker. 

 
Bakgrund: Till och från presenteras olika opinionsundersökningar som bland annat 
uttalar sig om vad befolkningen tycker om kungahuset och/eller statsskicket. Men det 
är inte speciellt ofta och mäter på rätt 'trubbiga' sätt, och de flesta riksdagspartier 
duckar för frågan och hävdar att det inte finns tillräcklig opinion än. 
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Styrelsens svar: Det enklaste sättet att ta reda på befolkningens åsikter i större detalj 
är att själva beställa sådana undersökningar. Motionären har dock helt rätt i att 
Republikanska föreningen kan försöka påverka opinionsinstitut som gör 
undersökningar på egen hand att ställa annorlunda eller kompletterande frågor. 
Styrelsen anser dock att det inte behövs någon särskild strategi för detta. 
 
Republikanska föreningens styrelse föreslår kongressen 
att avslå motionen. 

6.16. Motion om primärval för presidentkandidater 
Till: Republikanska föreningens kongress 2016 
Motionär: Peter Bárány, Stockholm 
 
Motionen föreslår: 
att Republikanska föreningen ordnar primärval för presidentkandidater. 
 
Bakgrund: Jag föreslår att Republikanska föreningen ordnar primärval för 
presidentkandidater i landets alla delar. Hur många regioner som man ska hålla 
primärvalen i och hur ofta får styrelsen avgöra. Politiska organisationer ska inbjudas 
och även obundna kandidater ska uppmanas delta. Primärvalen ska hållas i 
republikansk öppen anda med diskussioner mellan kandidater, seminarier och 
festligheter. 
 
Styrelsens svar: Att som en kampanjaktivitet arrangera ”presidentval” är en kraftfull 
och bra idé, som även har prövats tidigare. Att en direktvald president bara är ett av 
flera alternativ i republiken Sverige, betyder inte att man helt behöver utesluta 
argumentation som bygger på det alternativet. Förslaget finns med i styrelsens 
långtidsplanering. Exakt hur en sådan kampanjaktivitet utformas måste dock 
styrelsen och kansliet få ta ställning till senare. Styrelsen anser till exempel att 
begreppet ”primärval” är olämpligt, eftersom det ger associationer till USA, vars 
valrörelser många svenskar nog är skeptiska till. 
 
Republikanska föreningens styrelse föreslår kongressen 
att avslå motionen. 
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7. Förslag till verksamhetsplan 2016 

7.1. Inledning 
Det går bra för Republikanska föreningen! De senaste sex åren har antalet 
medlemmar fördubblats och föreningen har numera ett kansli med två anställda. Det 
nya unika läget för föreningen skapar stora möjligheter att än mer påverka för att 
Sverige blir en republik inom en snar framtid. 

7.2. Internt 
Republikanska föreningen ska genomsyras av engagemang och verksamhet. Allt fler 
medlemmar ska ges möjlighet att engagera sig i föreningen och bli delaktiga i 
verksamheten. Med fler och mer aktiva medlemmar ökar möjlighet att nå framgång. 
Därför måste föreningen både attrahera nya medlemmar och behålla befintliga 
medlemmar. Föreningen ska utveckla verksamheterna i lokalavdelningarna och i 
Unga republikaner för att engagera fler i arbetet för republik. 
 
Utvärderingsbara mål: 
• Det elektroniska nyhetsbrevet Republikanska rader ska utkomma månadsvis. 
• En ny webbplats ska lanseras och uppdateras varje vecka. 
• Varje lokalavdelning ska erbjudas ekonomsikt stöd att genomföra verksamhet för. 
• Ungdomsförbundet Unga republikaner ska stöttas ekonomiskt. 
• Föreningen ska ha fler än 12 000 medlemmar vid årsskiftet. 

7.3. Externt 
En viktig del av föreningens arbete är att lyfta frågan om statsskicket i 
samhällsdebatten. Föreningen ska synas i media på olika sätt, för att föra en seriös 
diskussion om republik. Syftet med opinionsbildning och kampanjer är att höja 
människors medvetande och intresse för vår sak. Fler medlemmar ska involveras i 
opinionsbildningsarbetet, inte minst genom sociala medier. 
 
Utvärderingsbara mål: 
• Föreningen ska lansera ett externt månatligt nyhetsbrev för sympatisörer och 
media. 
• Föreningen ska genom styrelsen och medlemmar skriva debattartiklar i media. 
• Stödet för republik ska öka till 26 procent i opinionen. 

7.4. Internationellt 
Med 11 000 medlemmar är Republikanska föreningen Europas största republikanska 
rörelse, men liknande grupper finns i flera länder och samarbete sker inom 
paraplyorganisationen Alliance of European Republican Movements (AERM). Det 
ger möjligheter till gemensamma tag för att utveckla demokratin i dessa länder och 
avskaffas monarkin i ett land har vi möjlighet att få till en dominoeffekt. 
 
Utvärderingsbara mål: 
• Representanter för föreningen ska närvara vid samtliga möten inom AERM. 
• Styrelserepresentanter och/eller medlemmar ska besöka andra republikanska 
rörelser som står oss nära, exempelvis grupperna i Danmark, Norge och 
Storbritannien. 
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8. Förslag till budget 2016 
 
Budget för verksamhetsåret 2016 
 
  Utfall Budget 
Intäkter  2015 2016 
 
Medlemsavgifter 1 816 811 2 000 000 
Insamlingskampanj & gåvor 6 816 160 000 
Försäljning webbutik & övrigt 26 772 35 000 
Ränta  0 0 
Summa  1 850 400 2 195 000 
 
Utgifter 
 
 
Administration 313 763 175 500 
Medlemsadministration (Föreningshuset) 324 717 350 000 
Kampanjkostnader 12 429 215 000 
Reklam  13 650 135 500 
Kongressen  96 543 100 000 
Styrelsekostnader 58 490 92 000 
Lokalavdelningar 15 304 40 000 
Lön och sociala avgifter 498 930 685 000 
Medlemstidning Reform 373 096 420 000 
Unga republikaner 2 315 0 
Alliance of European Republican Movements 17 857 40 000 
Summa  1 727 094 2 253 000 
 
Resultat  123 306 -58 000 
 
Republikanska föreningens styrelse föreslår kongressen 
1. att anta förslaget till budget för verksamhetsåret 2016, samt 
2. att fastställa medlemsavgiften för 2017 till 200 kronor. 
 
Stockholm 2016-04-05 
 
Styrelsen 
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